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 Pöytäkirja  
 17.8.2021 VN/4689/2021  
   
   
   

 

AKKUALAN KANSALLINEN YHTEISTYÖELIN 

Aika tiistai 17.8.2021 klo 9.00-10.30 
 

Paikka Teams 

Paikalla  
Petri Peltonen (pj.) Työ- ja elinkeinoministeriö 

Jyrki Alkio (varapj.) Työ- ja elinkeinoministeriö 

Sari Tasa Työ- ja elinkeinoministeriö 

Tor Stendahl BASF Battery Materials Finland Oy 

Ilkka Homanen Business Finland 

Maarit Kokko Business Finland 

Sini Hunter Geologian tutkimuskeskus 

Tuuli Ojala Liikenne- ja viestintäministeriö 

Riina Salmimies LUT-yliopisto 

Tuomas Van der Meer Metso Outotec Oyj 
Liisa Haavanlammi Metso Outotec Oyj 

Ulla Lassi Oulun yliopisto 

Tapio Fabritius Oulun yliopisto 

Vesa Koivisto Suomen Malmijalostus Oy 

Päivi Kinnunen Teknologian tutkimuskeskus VTT Oy 

Mikko Pihlatie Teknologian tutkimuskeskus VTT Oy 

Mika Kinnunen Valmet Automotive Oy 

Jouni Nissinen Ympäristöministeriö 

Johanna Särkijärvi (siht.) Työ- ja elinkeinoministeriö 
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1. Kokouksen avaus 

Petri Peltonen avasi kokouksen.  

2. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 

Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin. 

3. Tilannekatsaus alatyöryhmistä 

Jyrki Alkio (TEM) ja Mikko Pihlatie (VTT) kertoivat tilannekatsauksen alatyöryhmistä. Kestävien 
akkumateriaalien ryhmässä oli yleisen keskustelun lisäksi kesäkuussa tilannekatsaus EU:n ak-
kuasetuksesta ja elokuussa kaivoslain uudistamisesta. Alatyöryhmässä nousi myös tarve kes-
kustella lainsäädännön ja luvituksen kehittämistarpeista nykyistä laajemmin. Sähköistymisen ja 
palvelujen ryhmässä taas kesäkuussa syvennyttiin Liikennealan kestävän kasvun ohjelmaan 
sähköisen liikenteen näkökulmasta ja elokuussa Six-työkoneklusteriin (Six Mobile Work 
Machines).  

4. Toimenpidesuunnitelma vuosille 2021-2022 

Johanna Särkijärvi (TEM) esitteli luonnoksen yhteistyöelimen toiminnan tilannekatsauksesta elin-
keinoministerille. Sovittiin, että mahdolliset kommentit luonnokseen toimitetaan sähköpostitse 
kokouksen jälkeen. Tilannekatsaus elinkeinoministerille toimitetaan kaksi kertaa vuodessa. 

 
Keskusteltiin syksyn tavoitteista. Nyt suunnitelmissa on jo käynnistyneiden hankkeiden lisäksi 
panostaa EU-vaikuttamiseen (mm. EU:n TKI-rahoitus) ja kansainväliseen markkinointiin (mm. 
slush –sivutapahtuma). Tärkeää tunnistaa myös ajankohtaisia aiheita, joihin voidaan tarttua.  

5. Alan toimintaympäristö 

Jyrki Alkio (TEM) piti ajankohtaiskatsauksen sääntely-ympäristön ja lupaprosessien viimeaikai-
sesta kehityksestä. Sääntely-ympäristö on muuttumassa. Valmistelussa on useita akkualaan vai-
kuttavia säädöshankkeita sekä kansallisella että EU-tasolla, kuten kaivoslaki, luonnonsuojelulaki, 
MRL, EU:n akkuasetus sekä kestävään rahoitukseen ja kestäviin tuotteisiin liittyvät EU-aloitteet. 
Ajankohtaiskatsauksen pohjalta keskusteltiin erityisesti lupaprosessin haasteista ja niiden vaiku-
tuksista toimintaympäristön ennakoitavuuteen akkualan yrityksille. Keskustelussa nousi esille, 
että akkuarvoketju kasvaa Euroopassa nopeasti ja investointipäätöksiä tehdään päivittäin. Toi-
mintaympäristön ennakoitavuuden väheneminen voi vaikuttaa jo tehtyihin investointipäätöksiin. 
Yritysten puheenvuoroissa painotettiin asian merkityksellisyyttä ja vakavuutta sekä toivottiin 
asian edistämistä pikaisesti.  

 

6. Ajankohtaiset 
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Tuomas van der Meer siirtyy Metso Outotecilta VTT:lle. Liisa Haavanlammi (Metso Outotec Oyj) 
siirtyy varajäsenestä varsinaiseksi jäseneksi. 

7. Muut asiat 

Ei muita asioita.  

8. Seuraava kokous 

Seuraava kokous pidetään 7.10.2021 klo 14.30. Sitä ennen tapaavat alatyöryhmät. Petri Pelto-
nen päätti kokouksen klo 10.26. 

 


